
 

 

Zápis č. 4/2023 ze dne 7. 3. 2023 

z jednání Komise pro bezbariérovou Prahu 1  

Rady městské části Praha 1 

 

Datum a místo jednání: 7. 3. 2023 v 16.00 hod., Konferenční sál, MČ P1, Vodičkova 681/18, Praha 1  

 

Přítomni: E. Rónová (předsedkyně komise), T. Zbořil (místopředseda komise),  P. Marc (člen komise), A. Jan 

(člen komise), L. Vaverková (členka komise), A. Jančíková (členka komise), A. Ečeková Maršálová (členka 

komise), J. Burianová (stálý host), J. Tomandl,  

 

Omluveni: K. Ulm (člen komise), H. Lhotová (členka komise), I. Hamarneh (stálý host) 

 

Částečná neúčast: P. Marc (pozdější příchod), P. Marc (dřívější odchod) 

 

Hosté ÚMČ Praha 1 přítomni:  
 

Zapsal: T. Hovorka (tajemník komise) 

 

Program jednání:  

 

1) Schválení programu, volba ověřovatele zápisu 

2) Schválení zápisu z minulého jednání 

3) Finanční prostředky na plnění úkolů komise, jejich rozdělení.  

4) Rekonstrukce náměstí v okolí Masarykova nádraží 

5) Řešení bariérové situace u výstavby výtahu v Divadelní ulici (výtah/plošina) 

6) Rekonstrukce parku Cihelná 

7) Rekonstrukce toalet a návrh na vybudování elektrické schodišťové plošiny za vchodovými dveřmi – ZŠ Brána 

jazyků, Vojtěšská 216/13 

8) Zrušení chodníku na roku Národního divadla a přechodu k mostu Legií 

9) Chybějící bezbariérové WC v prostoru Čapadla Hollar 

10) Změna jednacího řádu – možnost on-line připojení pro veřejnost 

11) Různé 

 
 

 

1) Schválení navrženého programu, volba ověřovatele zápisu  

Předkladatel: E. Rónová 
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Předsedkyně komise E. Rónová jednání zahájila v 16.00 hod. Přítomno je 6 členů komise. Komise je 

usnášeníschopná. Dále je jako host přítomen J. Tomandl. V úvodu jednání A. Ečeková Maršálová informovala 

ostatní o usnesení Zastupitelstva MČ Praha 1, kterým byla v rámci rozpočtu schválena investice cca 10 milionů 

Kč  do oblasti životního prostředí (indukční smyčky, toalety). Jako ověřovatel zápisu byl navržen T. Zbořil. 

Komise následně hlasovala.  

 

Program 4. jednání KOBE byl schválen.                                                            Usnesení  KOBE č. 1/4/2023  

 

Hlasování: 

Pro: 6  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

 

Ověřovatelem zápisu byl zvolen T. Zbořil.                                                             Usnesení  KOBE č. 2/4/2023  

 

Hlasování: 

Pro: 6  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

2) Schválení zápisu z minulého jednání 

 

Předkladatel: E. Rónová 

 

Předsedkyně komise nechala hlasovat o schválení zápisu z předchozího jednání. 

 

 

Zápis z jednání komise ze dne 21. 2. 2023 byl schválen.                                    Usnesení  KOBE č. 3/4/2023  

 

Hlasování: 

Pro: 6  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

3) Finanční prostředky na plnění úkolů komise, jejich rozdělení 

Předkladatel: E. Rónová, A. Ečeková Maršálová 

 

Radní I. Antalová, která měla podat bližší informace, nebyla přítomna, projednávání tohoto bodu bylo 

odloženo.  

 

 

 

4) Rekonstrukce náměstí v okolí Masarykova nádraží 

Předkladatel: E. Rónová 

 

Při rekonstrukci byla v prostoru Masarykova nádraží položena nová dlažba, která není vhodná pro osoby 

pohybující se na invalidním vozíku. Předsedkyně komise E. Rónová a A. Ečeková Maršálová informovaly o 

místním šetření, které proběhne ve čtvrtek 9. 3. v 14:00 před budovou Masarykova nádraží. Kdokoliv z členů 

komise se může akce zúčastnit. Účast na jednání přislíbili také zástupci stavebního úřadu a developer. V 

průběhu projednávání tohoto bodu dorazil P. Marc, komise má nyní 7 přítomných členů. Tento bod byl 

informativní.  
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5) Hlasování o řešení bariérové situace u výstavby výtahu v Divadelní ulici 

(výtah/plošina) 
 

Předkladatel: E. Rónová 

 

P. Marc informoval ostatní o jednání s panem Onderkou, který nesouhlasí s výstavbou schodiště a chtěl by 

zrušit celou stavbu. Podle p. Onderky ale již samotná stavba nelze zastavit, o čemž ho dle jeho slov informoval 

radní Prahy 1 pro dopravu V. Ryvola. P. Marc konstatoval, že názor komise se v mnohém liší od názoru p. 

Onderky, komise nedisponuje informacemi, zda je vůbec možné vybudovat na dotčeném místě výtah. Cílem 

by měla být humanizace tohoto prostoru. Tento bod byl informativní a bude se dále projednávat na příštím 

jednání komise za účasti V. Ryvoly. 

 

 

 

 

6)   Rekonstrukce parku Cihelná 
 

Předkladatel: E. Rónová 

 

Předsedkyně komise E. Rónová informovala ostatní o provedené rekonstrukci parku, kde podle původní studie 

bylo plánované řešení parku bezbariérově dostupnější než je skutečné provedení, a poukazuje na konkrétní 

místa v parku, která nejsou bezbariérově přístupná. A. Jančíková park osobně navštívila a podle jejího názoru 

je prostor pro pěší příliš úzký. A. Jančíková navrhuje, aby všechny projektové dokumentace byly prezentovány 

jednotlivým dle tématu dotčeným komisím, které by se k projektům mohly následně vyjádřit. P. Marc souhlasí 

s návrhem A. Jančíkové a doporučuje lpět na statutu komise, aby komise měla možnost seznámit se 

s projektovými dokumentacemi a vydat doporučující stanovisko. P. Marc dále doporučuje, aby byl vždy 

přítomen odborník na dané téma při projednávání projektových dokumentací. J. Tomandl uvedl několik výtek 

k rekonstrukci parku, předsedkyně komise E. Rónová požádala J. Tomandla, aby sepsal seznam těchto chyb  a 

zaslal komisi, která by se následně s tímto seznamem obrátila na dotčený orgán. J. Tomandl doporučuje si vždy 

vyžádat již studii, aby měla komise možnost vyjádřit stanovisko již v počátečním stádiu stavebního záměru. P. 

Marc doplňuje, že soupis chyb při rekonstrukci parku Cihelná by se mohl použít i jako vyvarování se 

obdobným lapsům  při chystané rekonstrukci parku na Kampě. A. Ečeková Maršálová informovala o jednání 

Komise pro územní rozvoj a veřejný prostor a doporučuje se připojit k usnesení komise: Komise pro územní 

rozvoj a veřejný prostor RMČ P1 doporučuje RMČ P1 zformulovat pro případ stavební činnosti se 

zábory veřejných pochozích ploch koncepční požadavky pro bezbariérové řešení náhradní trasy a 

současně definovat požadavky na konečné bezbariérové úpravy chodníku, příp. jiné části komunikace 

(např. chodníkový přejezd) a vznést vůči RHMP žádost o aplikaci těchto požadavků z titulu vlastníka 

většiny veřejných pozemků.  

A. Jan navrhuje požádat Radu MČ Praha 1, aby prověřila, zda všechny rozpracované studie jsou 

v souladu s bezbariérovou vyhláškou, A. Ečeková Maršálová navrhuje, aby komise byla jakýmsi 

koordinátorem mezi radou a odborníky, L. Vaverková souhlasí, aby komise dozorovala rozpracované projekty 

a informovala dotčené orgány, pokud nebudou projekty v souladu s bezbariérovou vyhláškou. Komise 

následně hlasovala. 

 

Komise pro bezbariérovou Prahu 1 se seznámila s provedením rekonstrukce parku Cihelná a konstatuje 

podezření na porušení předpisů v oblasti bezbariérovosti. Na podkladě této zkušenosti Komise vyzývá 

Radu:  

1) aby Komisi pro bezbariérovou Prahu 1 předložila dokumentaci stávajících stavebních záměrů MČ 

jako investora na úpravy veřejných prostranství ve všech stupních rozpracovanosti, aby Komise pro 

bezbariérovou Prahu 1 mohla s pomocí nezávislých odborníků prověřit dodržení pravidel 

bezbariérovosti, 

2) aby zajistila včasné zapojení Komise pro bezbariérovou Prahu 1 do přípravy takových budoucích 

záměrů.                                                                                     

                                                                                                                                 Usnesení KOBE č. 4/4/2023 
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Hlasování 

Pro: 6  Proti: 0  Zdržel se: 1 

 

 

 

7)    Rekonstrukce toalet a návrh na vybudování elektrické schodišťové plošiny za        

vchodovými dveřmi – ZŠ Brána jazyků, Vojtěšská 216/13 

 
 

Předkladatel: E. Rónová,  

 

Předsedkyně komise E. Rónová  informovala o interpelaci na posledním zasedání Zastupitelstva MČ Praha 1, 

kde si rodiče žáků školy stěžovali na rekonstrukci toalet. E. Rónová v minulosti žádala o vybudování 

schodišťové plošiny, která by umožnila bezbariérový přístup do školy, a dosud nedošlo k její realizaci. J. 

Tomandl doporučuje prověřit, zda by nebylo možné místo plošiny vybudovat výtah, E. Rónová zjistí, zda je 

možné zvolit jinou formu bezbariérového přístupu. A. Ečeková Maršálová navrhuje obrátit se na dotčený odbor 

(majetkový, investiční). Zároveň E. Rónová navrhuje vybudovat bezbariérové WC v přízemí budovy. 

 

Komise pro bezbariérovou Prahu 1 žádá příslušné odbory či oddělení o informaci, zda je  možné získat 

dotaci na bezbariérovou plošinu a úpravu bezbariérové toalety případně jiné řešení.                                                                       

                                                                                                                                 Usnesení KOBE č. 5/4/2023 

 

Hlasování 

Pro: 7  Proti: 0  Zdržel se: 0 

 

 

8)  Zrušení chodníku na roku Národního divadla a přechodu k mostu Legií 
 

 

Předkladatel: E. Rónová  

 

Předsedkyně komise E. Rónová promítla fotodokumentaci zmíněného prostoru a popsala stávající situaci 

spočívající ve zrušení části chodníku, kdy osoby na vozíku musí využívat cyklostezku vedoucí až k přechodu 

pro chodce.  A. Ečeková Maršálová  informovala o stanovisku IPR, který zmíněnou cestu považuje jako 

chodník. E. Rónová zajistí další podklady, aby bylo možné podat podnět dotčeným orgánům. A. Jančíková 

navrhuje obrátit se na magistrátní Komisi pro pěší a bezbariérovost a informovat ji o porušení bezbariérové 

vyhlášky. Vzhledem k tomu, že magistrátní komise zatím nebyla ustanovena, navrhuje A. Ečeková Maršálová  

obrátit se přímo na náměstka primátora pro dopravu MHMP. V průběhu projednávání tohoto bodu odešel P. 

Marc, komise má nyní přítomných členů a je usnášeníschopná. E. Rónová požádala J. Tomandla o zpracování 

stanoviska, v jakých konkrétních bodech byla porušena bezbariérová vyhláška, které by se poté zaslalo na 

MHMP. Komise o tomto bodu nehlasovala.  

 

 

 

9)  Chybějící bezbariérové WC v prostoru Čapadla Hollar 
 

 

Předkladatel: E. Rónová 

 

Předsedkyně komise E. Rónová  informovala o absenci bezbariérového WC v tomto prostoru. A Ečeková 

Maršálová jednala s provozovatelem, který přislíbil vybudování bezbariérového WC v budoucnu. Pokud je 

objekt ve vlastnictví MHMP, navrhuje L. Vaverková upravit nájemní smlouvu a dát výstavbu bezbariérového 

WC do podmínek nájemní smlouvy. Tajemník komise zjistí, kdo je majitelem objektu. Komise o tomto bodu 

nehlasovala a odložila bod na příští jednání. 
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10)   Změna jednacího řádu – možnost on-line připojení pro veřejnost 
 

 

Projednávání tohoto bodu bylo odloženo na příští jednání. 

 

 

 

11)   Různé 

 
 

V rámci diskuze A. Jančíková požádala o možnost evidovat místa, která nejsou bezbariérová. Předsedkyně 

komise E. Rónová připomněla, že o této evidenci se již diskutovalo na minulém jednání komise. Jednotlivé 

podněty by se zasílaly emailem předsedkyni komise a tajemníkovi a následně by byly zaevidovány do 

uceleného sdíleného seznamu.  

J. Burianová informovala o vytvoření mapy problémových míst, která byla v loňském roce zaslána TSK. A 

Ečeková Maršálová doplnila, že tato mapa je na MHMP, TSK již pracuje na návrhu řešení stejně jako dotčené 

odbory Úřadu MČ Praha 1. 

 

 

 

Všechny body programu byly projednány. Na závěr předsedkyně komise poděkovala přítomným za účast na 

jednání a v 17.40 hod. jej ukončila. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

V souvislosti s novým Nařízením Evropského parlamentu a Rady EU 2016/679 o ochraně osobních údajů 

("GDPR"), jež se stal účinným dne 25.5.2018, upozorňuje zpracovatel tisku všechny členy volených orgánů 

městské části a další osoby (zaměstnance MČ Praha 1 a další třetí osoby), že údaje v tomto zápise z jednání 

Komise pro bezbariérovou Prahu 1 Rady městské části Praha 1, mohou splňovat podmínky ochrany osobních 

údajů ve smyslu uvedeného nařízení a v tom případě je zapotřebí s nimi nakládat v souladu "GDPR". 

 

ověřovatel zápisu:                             předsedkyně komise: 

 

 

…………………………………..     ………………………………….. 

           Tomáš Zbořil                                                                               Emilija Rónová 

 

 

 

Příští komise se koná v úterý 4. 4. 2023 od 16.00 hod. 


